



Ernst Vierkoetter, Honor Swimmer, Germany, 1978



Videos: [Show 1 at 6:20](#) [Pathé 1](#)

Ernst Vierkoetter won 1 Major: 1927 Canadian National Exhibition. He set the speed record for the English Channel in 1926 in 12 hours and 40 minutes that would stand for 24 years.

Ernst competed in the Canadian National Exhibition race 4 times. In 1927, in a field of 174 swimmers, he won \$30,000 in the 33.7 km race in 11 hours and 45 minutes in Toronto. Only 3 swimmers finished due to the cold water temperatures. In 1928, he completed the second longest distance the following year in a field of 199 swimmers with none completing the full distance -19.3 km in 7 hours, 39 minutes and 37 seconds. Ernst was 2nd in 1929 and 5th in 1930.

After retiring, he was one of IMSHOF Honoree Marilyn Bell's first coaches. He suffered an injury as a child and hence swam with a disability - blindness in one eye.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

German Translation

Ernst Vierkoetter, gewann 1927 die Meisterschaft im Kanadischen Nationalen Show-Schwimmen. 1926 brach er den Rekord für die Überquerung des Ärmelkanals mit 12 Stunden und 40 Minuten. Dieser Rekord bestand für weitere 24 Jahre.

Ernst nahm vier Mal an den Meisterschaften im Kanadischen Nationalen Show-Schwimmen in Toronto teil. Im Jahr 1927 siegte Ernst in einem Feld von 174 Schwimmern über die Distanz von 33,7 km in 11 Stunden und 45 Minuten und gewann dabei \$30,000. Nur drei Schwimmer erreichten aufgrund der kalten Wassertemperaturen das Ziel. 1928 absolvierte er die zweitlängste Strecke in einem Feld von 199 Schwimmern, wobei kein Schwimmer es schaffte die gesamte Strecke zu beenden: 19,3 km in 7 Stunden, 39 Minuten und 37 Sekunden.

Nachdem er sich in den Ruhestand begab, wurde er einer der ersten Trainer von IMSHOF Honoree Marilyn Bell.

Wegen einer als Kind erlittenen Verletzung schwamm er mit einer Behinderung: Er war auf einem Auge blind.